



SUDFRANCA STELO

Bulteno de la Esperanto-Federacio « Languedoc-Roussillon »

5, Quai Vauban, **PERPIGNAN** (P.O.) - Telefono 34-38-84

N° 12-a

I-a Trimestro 1964

- RAPORTO PRI LA AGADO -

MONTPELLIER. - Dum unu tuta senajno, en julio, S-ro PRAGANO de la Esperanto-Akademio, estis nia gasto. - Tre agrabla senajno! -

Septembre, ni invitis S-rojn DEGUGI kaj UMEDA. Okaze de ilia ĉeesto, ni organizis, la 29-an de septembro, regionan renkonton en "Pont du Gard". Tie partoprenis sanideanoj de Alès, Avignon, Nîmes, Montpellier, kaj S-ro MORITZ, gerna studento, kiu, dum septembro, partoprenis la dunferian kurson por alilandanoj pri franca lingvo en la Montpelliera Fakultato. - Internacia tago! - Nun, ni laboru!

En la liceo por junulinoj nalferniĝis : - 2 Elementaj Kursoj. - 1 Supera Kurso. - Publika Supera Kurso. -

La 3-a numero de nia jara Montpellier'a Bulteno ĵus aperis.

La 6-an de januaro ni organizos feston okaze de la nova jaro, en nia kunvenejo. Venu multaj!.

PERPIGNAN. - Okaze de la datreveno de la Universala Deklaracio pri la Honaj Rajtoj, kaj de la naskiĝo de D-ro ZAMENHOF, ni sendis leteron al O.N.U.: "Estinata Prezidanto : Ni kunvenis por festi la 15-an datrevenon de la Deklaracio de la Honaj Rajtoj kaj Liberecoj, kaj la 104-an datrevenon de la naskiĝo de D-ro ZAMENHOF."

"Ni deziras al via organizo bonan sukceson".

... kaj ni sendis telegranon al U.N.E.S.C.O. :

"BONDEZIROJ POR VIA LABORO PRI HOMAJ RAJTOJ KAJ LIBERECOJ!"

Kultura Esperanto Centro Perpignan

Ĉe nia nova Publika Kurso kiu okazos ĉiu nerkrede je 18 h 15 en la lernejo Racine, rue de la Lanterne, partoprenis 16 gelernantoj.

Pere de S-ro Alfred KNEBUSCH, Hanovre sendis bondezirojn "Kara Aniko : Koran dankon pro via bona broŝuro. Mi deziras al vi, al viaj familioj kaj al la Perpignanaj Esperantistoj, ĝojegajn Kristnaskon kaj feliĉan novjaron". "Via Alfred KNEBUSCH."

Perpignan respondis: "Kara Aniko: Je la nono de la "Kultura Centro Esperantista, ni kore dankas al vi pro viaj bondeziroj, kaj sendas la sanajn." "Anike via : R.LLECH-WALTER."

GRÉSILLON. - Nia tria kultura Senajno en Grésillon okazos de la 31-a de marto ĝis la 7-a de aprilo 1964.

KONGRESOJ. Nia Nacia Kongreso okazos en Parizo la 16, 17 kaj 18-a de la venonta najo, dum la Pentekostaj Festoj.

La 59-a INTERNACIA KONGRESO okazos en HAAGO (La Haye) de la 1-a ĝis la 8-a de aŭgusto 1964.

La 60-a INTERNACIA KONGRESO okazos en TOKYO en 1965. (ni ŝparu!) SEMAINE CULTURELLE. - Sous le patronage du Ministère de l'Education Nationale, l'Union Française pour l'Esperanto organise, du 31 mars au 7 avril, sa 3-ème Semaine Culturelle.

Le séjour gratuit au Château de Grésillon pendant cette "Semaine Culturelle" est offert à cinquante Normaliennes ou Normaliens et Elèves de nos Lycées et Collèges.

Les candidatures doivent être présentées, par les Professeurs, à M. BLANC, Instituteur à SANCOINS (Cher).

Voici copie de la lettre que vient de recevoir notre Président: Elle constitue la meilleure des réponses à l'adresse de ceux qui pensent et parfois écrivent que nous ne faisons rien ...

Lycée d'Etat François Arago - Perpignan - le 20/12/1963

Cher Monsieur LLECH-WALTER,

Je vous donne très volontiers mon accord pour l'organisation du Cours d'Esperanto le jeudi, de 10 h à 11 h. Je préviendrai les élèves en temps utile et je les inviterai à se grouper dès le jeudi 9 janvier devant la salle 84 (cour centrale - 1^{er} étage.)

En attendant le plaisir de vous accueillir, je vous prie de croire, Cher Monsieur LLECH-WALTER, à nos sentiments dévoués.

Le Proviseur : signé : M. CONTE

LES GRANDS VOYAGES DE L'ASSOCIATION POLYTECHNIQUE : "DE GAULE EN THRACE" par René LLECH-WALTER

"A chacun des cycles de l'Association Polytechnique, les auditeurs des conférences sont invités à des voyages gratuits de par le monde. Ces voyages, à l'instar de ceux d'Ulysse, rendent heureux.

"Cette euphorie du déplacement, de la découverte, ils l'ont éprouvée une fois de plus, dimanche après-midi avec un charnant manager, M. LLECH-WALTER, Président de l'Association Polytechnique et de l'Union Française pour l'Esperanto."

"A ce dernier titre, il a représenté la France aux Congrès mondiaux qui se sont déroulés à Paris, Londres, Rotterdam, Copenhague, Oslo, Munich, Mayence, Rome, Zagreb, Varsovie, et, cette année SOFIA."

"De tels voyages ne vont pas sans souvenirs, et, lorsqu'ils sont accompagnés d'images, le charme est complet."

Après avoir cité les principaux passages de la conférence, le chroniqueur de l'Indépendant termine ainsi :

"Grâce à la bande magnétique qui accompagnait la projection, nous avons pu admirer, mais aussi entendre les ensembles folkloriques."

"Des Balkans à la Mer Noire et au Danube, monuments, villes, villages, kolkhoses défilèrent devant nos yeux émerveillés."

"Beau voyage en vérité réalisé par M. LLECH-WALTER, grâce à sa connaissance de l'Esperanto, cet admirable instrument d'intercompréhension qui ouvre toutes les portes, l'Esperanto, qui pourrait mener à tout, jusqu'au bout du monde, pour la paix entre les hommes de bonne volonté, parlant, dans leurs fraternels rapports la même langue." (extrait de l'INDEPENDANT du 31-12-1963).